

ALYSSA YUFE
PRESIDENT
MATTHEW SHADLEY
FIRST VICE-PRESIDENT
WILLIAM MALKINSON
SECOND VICE-PRESIDENT
ANNA BRONSHTEYN
TREASURER
NICHOLAS CHINE
RECORDING SECRETARY
ALLEN MENDELSON
COMMUNICATIONS
FRANK SCHLESINGER / JEFFREY BORO
HUMAN RIGHTS
JUSTICE CAROL COHEN
LIAISON - BENCH
RYAN SANFT
LIAISON - BAR
WILLIAM MALKINSON / ROBERT RAPP
LIAISONS - CHAMBER OF NOTARIES
ERIN LESSER
IMMEDIATE PAST PRESIDENT

THE LORD READING LAW SOCIETY L'ASSOCIATION DE DROIT LORD READING

500 Place d'Armes, Suite 2350, Montréal, QC H2Y 2W2

president@lordreading.org

www.lordreading.org



FORMER PRESIDENTS

1948-50 *BENJAMIN ROBINSON, Q.C.
1950-52 *LOUIS FITCH, Q.C.
1952-54 *MICHAEL GARBER, Q.C.
1954-56 *PHILIP MEYEROVITCH, Q.C.
1956-58 *JOSEPH SHAPIRO, Q.C.
1958-60 *NE. RAPPAPORT, Q.C.
1960-62 *J. HARRY BLUMENSTEIN, Q.C.
1962-63 *SAMUEL CHAIT, Q.C.
1963-64 *MONROE ABBEY, Q.C.
1964-65 *MOSES YELIN, Q.C.
1965-66 *HAROLD S. FREEMAN, Q.C.
1966-67 *MELVIN SALMON, Q.C.
1967-68 MANUEL SHACTER, Q.C., Ad. E.
1968-69 *JULES LEAVITT, Q.C.
1969-70 *E. MICHAEL BERGER, Q.C.
1970-71 *FRED KAUFMAN, Q.C.
1971-72 *NATHANIEL H. SALOMON
1972-73 YOINE GOLDSTEIN, Ad. E.
1973-74 *SAMUEL GODINSKY, Q.C.
1974-75 *LEO ROSENTZVEIG, Q.C.
1975-76 MORRIS CHAIKELSON
1976-77 *JOSEPH A. MENDELSON, Q.C.
1977-78 *ABRAHAM SHUSTER, Q.C.
1978-79 WILLIAM FRAIBERG
1979-80 ARTHUR I. BRONSTEIN
1980-81 PHILIP SHAPOSNICK
1981-82 L. MICHAEL BLUMENSTEIN
1982-83 *JULIAN KOTLER, Q.C.
1983-84 *MORTON H. BESSNER
1984-85 SIDNEY CUTLER, Q.C.
1985-86 MAX R. BERNARD, Ad. E.
1986-87 RAPHAEL H. SCHACTER, Q.C., Ad. E..
1987-88 BARRY H. SHAPIRO
1988-89 MAX MENDELSON
1989-90 LYNNE KASSIE, Ad. E.
1990-91 SAMUEL MINZBERG
1991-92 GERALD STOTLAND
1992-93 MICHAEL D. WORSOFF
1993-94 MICHAEL L. GARONCE
1994-95 BRIAN M. SCHNEIDERMAN
1995-96 GERALD KANDESTIN
1996-97 SHARON G. DRUKER
1997-98 CASPER M. BLOOM, Q.C., Ad. E..
1998-99 STEVEN B. KATKIN
1999-2000 *ARNOLD ISAACSON
2000-01 ALAN M. STEIN
2001-02 MICHAEL D. LEVINSON
2002-03 IAN M. SOLLOWAY
2003-04 SUZANNE COSTOM
2004-05 THEODORE GOLOFF
2005-06 ALLAN ADEL
2006-07 REISA TEITELBAUM
2007-08 MARK SCHRAGER
2008-09 RONALD H. LEVY
2009-10 IRWIN RUDICK
2010-11 DAVID STOLOW
2011-12 ROBIN SCHILLER
2012-13 MARA GREENSTONE
2013-14 HEATHER MICHELIN
2014-15 NANCY CLEMAN
2015-16 STEVEN SLIMOVITZ
2016-17 LARRY MARKOWITZ
2017-18 DAVID ETTEDGUI
2018-19 INNA NEKHIM
2019-20 GREGORY AZANCOT
2020-21 ANDREW KLIGER
2021-22 DOREE LEVINE
2022-23 JONATHAN GORDON
2023-24 ROBERT STEINMAN
2024-25 ERIN LESSER
*Décédé/Deceased

(le message en français suit l'anglais)

Lord Reading Statement Regarding the Hanukkah Attacks in Australia

The Lord Reading Law Society is the collective voice of Jewish jurists in Quebec, dedicated to advancing human rights and fundamental freedoms.*

The Lord Reading Law Society condemns in the strongest possible terms the December 14, 2025 antisemitic terrorist attack targeting the Jewish community at Bondi Beach in Sydney, Australia.

We mourn the fifteen innocent Jewish victims, gathered for a peaceful celebration, who were murdered on the first night of Chanukah by two gunmen motivated by antisemitism and Islamic State ideology. We pray for the more than forty individuals who were injured, several of whom remain in critical condition.

We extend our support and wishes for a full and speedy recovery to Arsen Ostrovsky, a renowned international human rights lawyer, a friend of the Society, and a former speaker to our members following his survival of the October 7, 2023 massacre in Israel. Mr. Ostrovsky, who recently relocated to Sydney to combat antisemitism in his role as head of the Australia Israel and Jewish Affairs Council, was seriously injured when a bullet grazed his head during the attack.

We also wish to recognize the extraordinary courage displayed by members of all communities who acted in defense of others. Boris Gurman, 69, and his wife Sofia Gurman, 61, a Russian Jewish couple residing in Bondi, were murdered while attempting to tackle and disarm the gunmen. Reuven Morrison, 62, who fled the former Soviet Union, died a hero while throwing bricks at the assailants in an effort to protect those around him. Ahmed al Ahmed, a Syrian Muslim father of two remains hospitalized with gunshot wounds after intervening to stop one of the attackers. Stories of additional heroes are still emerging, including, Israeli national Gefen Bitton who was shot three times after running on the scene to assist Ahmed al Ahmed and who remains in critical condition in the ICU, Chaya Dadon, a 14 year who is recovering from gunshot wounds after protecting two children whose parents had been wounded and lifeguard Jackson Doolan who ran to the scene to begin first aid. Their bravery reflects the highest ideals of human solidarity and moral courage.

With respect to our own community in Canada, we echo the words of Noah Shack, CEO of the Centre for Israel and Jewish Affairs, who stated: “We have seen the deadly consequences of unchecked, violent hatred of Jews in the United States, the United Kingdom, and now Australia. In each case, violence was preceded by a familiar pattern: sustained incitement, the normalization of antisemitic hatred, and the tolerance of extremists celebrating terrorism... until words turned into bloodshed. Here in Canada, we’ve seen that radicalization process in action since October 7. For more than two years, hateful activists have taken over our streets, waved the flags of terror groups, harassed Jewish Canadians, and openly called for violence. To add fuel to the fire, Canada’s national security agencies have warned of foreign actors, including the Iranian regime, seeking to exploit antisemitism and extremist ideologies to harm Canadians.”

We call on municipal, provincial, and federal governments to ensure that concrete and effective steps are taken to safeguard Jewish communities and all Canadians from violent extremism.

Chanukah is a festival of light, traditionally marked by peace, reflection, and hope. The acts perpetrated during this sacred time have profoundly shaken Jewish communities in Australia and around the world. Yet Chanukah is also a testament to resilience and to the enduring power of light in the face of darkness. In that spirit, the Lord Reading Law Society reaffirms its unwavering commitment to the Canadian and Quebec values we hold dear, and to fulfilling our responsibility, as a legal society, to promote justice, dignity, and the betterment of our shared world.

May such violence never be known again.

Me Frank Schlesinger and Me Jeffrey Boro

Co-Chairs of the Human Rights Committee, Lord Reading Law Society

Me Alyssa Yufe, President

**no member of the Society who is a sitting or supernumerary member of a court or administrative tribunal has participated in any manner in the preparation or adoption of this statement.*

Déclaration de Lord Reading concernant les attentats en Australie pendant Hanoucca

L’Association de droit Lord Reading est la voix collective des juristes* juifs du Québec. Elle est dédiée à la promotion des droits de la personne et des libertés fondamentales.

L’association de droit Lord Reading condamne avec la plus grande fermeté l’attentat terroriste antisémite perpétré le 14 décembre 2025 contre la communauté juive à Bondi Beach, à Sydney, en Australie.

Nous pleurons les quinze victimes juives innocentes, rassemblées pour une célébration pacifique, qui ont été assassinées lors de la première soirée de Hanoucca par deux tireurs animés par l’antisémitisme et l’idéologie de l’État islamique. Nous prions pour les plus de quarante personnes blessées, dont plusieurs demeurent dans un état critique.

Nous offrons également tout notre soutien et nos vœux de rétablissement complet et rapide à Arsen Ostrovsky, avocat internationalement reconnu en droits de la personne, ami de L’Association et ancien conférencier auprès de nos membres, à la suite de sa survie au massacre du 7 octobre 2023 en Israël. M. Ostrovsky, récemment établi à Sydney afin de lutter contre l’antisémitisme dans le cadre de ses fonctions à la tête du Australia Israel and Jewish Affairs Council, a été grièvement blessé lorsqu’une balle lui a frôlé la

tête lors de l'attaque.

Nous souhaitons également reconnaître le courage exceptionnel démontré par des membres de toutes les communautés qui sont intervenus pour défendre autrui. Boris Gurman, 69 ans, et son épouse Sofia Gurman, 61 ans, un couple juif russe résidant à Bondi, ont été assassinés alors qu'ils tentaient de maîtriser et de désarmer les assaillants. Reuven Morrison, 62 ans, qui avait fui l'ex-Union soviétique, est mort en héros en lançant des briques contre les agresseurs afin de protéger les personnes autour de lui. Ahmed al Ahmed, père syrien musulman de deux enfants, demeure hospitalisé avec des blessures par balles après être intervenu pour tenter de neutraliser l'un des assaillants. D'autres récits d'héroïsme continuent d'émerger, notamment celui de Gefen Bitton, ressortissant israélien, qui a été atteint par trois balles après s'être précipité sur les lieux pour venir en aide à Ahmed al Ahmed et qui demeure dans un état critique aux soins intensifs; celui de Chaya Dadon, âgée de 14 ans, qui se remet de blessures par balles après avoir protégé deux enfants dont les parents avaient été blessés; ainsi que celui du sauveteur Jackson Doolan, qui s'est rendu sur place pour prodiguer les premiers soins. Leur bravoure incarne les idéaux les plus élevés de solidarité humaine et de courage moral.

En ce qui concerne notre propre communauté au Canada, nous faisons écho aux propos de Noah Shack, chef de la direction du Centre for Israel and Jewish Affairs, qui a déclaré :

« Nous avons vu les conséquences mortelles d'une haine violente et incontrôlée envers les Juifs aux États-Unis, au Royaume-Uni et maintenant en Australie. Dans chaque cas, la violence a été précédée d'un schéma familial : une incitation soutenue, la normalisation de la haine antisémite et la tolérance envers les extrémistes célébrant le terrorisme... jusqu'à ce que les mots se transforment en effusion de sang.

Ici, au Canada, nous assistons à ce processus de radicalisation depuis le 7 octobre. Depuis plus de deux ans, des militants haineux envahissent nos rues, brandissent les drapeaux de groupes terroristes, harcèlent les Canadiens juifs et appellent ouvertement à la violence.

Pour aggraver encore la situation, les agences de sécurité nationale canadiennes ont mis en garde contre des acteurs étrangers, notamment le régime iranien, qui cherchent à exploiter l'antisémitisme et les idéologies extrémistes pour nuire aux Canadiens. »

Nous appelons les gouvernements municipaux, provinciaux et fédéral à prendre des mesures concrètes et efficaces afin d'assurer la protection des communautés juives et de l'ensemble des Canadiens contre l'extrémisme violent.

Hanoucca est une fête de lumière, traditionnellement marquée par la paix, la réflexion et l'espoir. Les actes perpétrés durant cette période sacrée ont profondément ébranlé les communautés juives en Australie et partout dans le monde. Pourtant, Hanoucca demeure aussi un symbole de résilience et de la puissance durable de la lumière face à l'obscurité. Dans cet esprit, L'association de droit Lord Reading réaffirme son engagement indéfectible envers les valeurs canadiennes et québécoises qui nous sont chères, ainsi que sa responsabilité, en tant que société juridique, de promouvoir la justice, la dignité et l'amélioration de notre monde commun.

Puisse une telle violence ne jamais se reproduire.

Frank Schlesinger et Jeffrey Boro

Co-présidents du Comité des droits de la personne de l'Association de droit Lord Reading

Alyssa Yufe, Présidente

**aucun membre de l'Association qui est juge ou titulaire ou suppléant d'un tribunal ou d'un tribunal administratif n'a participé de quelque manière que ce soit à la préparation ou à l'adoption de cette déclaration*